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Besvarelse af spørgsmål nr. 182 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 182 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 18. oktober 2023. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 
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Spørgsmål nr. 182 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 
”Vil ministeren oplyse, hvad regeringen påtænker at gøre for at 
sikre herboende jøders sikkerhed og ret til at vise religiøse 
symboler, som kippah eller smykker med davidsstjerne, i lyset 
af krigen i Israel og den trussel, som udgår fra herboende, 
radikaliserede palæstinensere?” 

 
Svar: 
 
Det er helt uacceptabelt, at situationen i Mellemøsten skaber utryghed blandt 
jøder i Danmark. Danske jøder skal kunne færdes og leve i fred. Danske 
jøders sikkerhed og kampen imod antisemitisme har min og regeringens 
højeste prioritet. 
 
Som Politiets Efterretningstjeneste (PET) har oplyst, følger PET 
udviklingen nøje og er i dialog med bl.a. Mosaisk Trossamfund om 
sikkerheden omkring jødiske og israelske interesser, ligesom PET løbende 
samarbejder med politiet om at tage de nødvendige foranstaltninger. 
Herudover har Rigspolitiet og politikredsene et stort fokus på bl.a. trusler 
mod jøder og offentlig billigelse af terror. 
 
Det kan desuden fremhæves, at Det Jødiske Samfund modtager et ubundet 
tilskud til sikringstiltag, der med finanslovsforslaget for 2024 udgør 6,7 mio. 
kr. årligt. Herudover har regeringen med finanslovforslaget for 2024 og 
frem afsat en reserve på yderligere 5,6 mio. kr. årligt til øget sikkerhed, 
således at den samlede bevilling fra næste år øges markant.  
 
Det er jeg glad for. Det er helt afgørende, at der er styr på sikkerheden 
omkring Det Jødiske Samfund og de jødiske institutioner. 
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